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Zápis z 5. jednání komise životního prostředí konané dne 29.11 2022 

 

Přítomni: Tomáš Zděblo, Ing. Martin Štifter, Aleš Jeřábek, Ing. Michael Hošek, Josef Votava, Jiří 

Hašek, Marcela Šášinková, RNDr. Radim Špaček, Jarmila Rysplerová 

Omluveni: 0 

Neomluven: 0 

Tajemník KŽP: Ing. Pavel Flener 

Radní pro životní prostředí Zuzana Šrůmová 

  

Zahájení jednání: 19:10 

Konec jednání: 21:20 

  

Usnášení schopná ANO 

 

Představení členů komise 

Ing. Pavel Flener představil členy schůze. 

 

Představení radní pro životní prostředí Zuzany Šrůmové a záměrů města Roztoky pro oblast ŽP 

na roky 2022-2026 (Zuzana Šrůmová) 

Ing. Pavel Flener uvedl paní Zuzanu Šrůmovou, která představila záměry města Roztoky. 

 

● Bude se klást důraz na participaci občanů do procesů, například formou dotazníků, jako 

v případě Dubečnice ulice Železná. 

● K zakládání a péči o veřejnou zeleň je potřeba přistupovat koncepčně. 

● Dubečnice ulice Železná - bude se řešit revitalizace oblasti. (Podrobněji níže v 

samostatném bodu schůze) 

● Oblast Dubečnice - retence vody nefunguje správně. 

● Svojsíkovy sady - je potřeba zajistit kácení starých stromů. Pro revitalizaci oblasti je 

nutné začlenění odborníků. 

● Ing. Martin Štifter informuje - odpady, čističky odpadních vod, má na starosti Jaroslav 

Drda. 

 

Převedení vybraných ploch veřejné zeleně pod správu jednotlivců 

● RNDr. Radim Špaček upozornil na místa přiléhající k domům, ve vlastnictví města. Jsou 

zde nové chodníky a dlažba. Plochy mezi soukromými zahradami a chodníky jsou na 

některých místech nedohotovené, místa prorůstají plevelem. Navrhuje převedení těchto 

míst pod správu jednotlivců / majitelů domů za účelem postarat se o pravidelnou údržbu. 

● Tomáš Zděblo navrhuje zajištění konceptu, zmapovat jak rozsáhlé jsou tyto oblasti, 

zajistit kontrolu ze strany odboru ŽP, co se týče druhové skladby a kvality péče 



(zamezení zavlečení invazních druhů a pod.), navrhuje zhodnotit, jak v tomto postupují 

jiná města (příklady dobré i špatné praxe). 

● Josef Votava upozorňuje na negativní příklady z oblasti Solníků, kde došlo k 

nekontrolované výsadbě dřevin, které omezují průjezdnost pro svozové vozy TS. 

● Ing. Michael Hošek navrhuje jako inspiraci systém, který funguje ve Vídni, kde jsou 

vyřešeny problémy, plynoucí z převedení zeleně pod správu jednotlivců. Upozorňuje 

dálke na nutnost smluvního ukotvení vztahu města a občanů pečujících o vybrané 

zelené plochy. 

 

 

Návrh přijetí Koncepce městské zeleně městem Roztoky (navrhovatel Ing. Martin Štifter) 

 

 

S ohledem na síící stavební, rekreační a jiné tlaky na využití krajiny v okolí Roztok navrhuje Ing. 

Martin Štiftr přijetí Koncepce zeleně. Ta by měla pospat, stanovit hodnoty a funkce krajiny a 

způsoby takové péče o ní, která by dokázala jednotlivé funbkce a způsoby využití sladit a  

hodnoty ochránit, nebo ideálně posílit. 

 

● Mgr. Šrůmová zdůrazňuje, že tvorba koncepce bude zadána odbroníkům, do debat 

ovšem budou zapojeni i občané. 

● Tomáš Zděblo upozorňuje, že v koaliční smlouvě je začleněna koncepce rozdělení 

oblastí podle charakteristiky využití, koncepce městské zeleně má být závazná i pro 

developery, analytická a návrhová koncepce, dále implementační, která navrhuje 

konkrétní realizační akce. Obsah této smlouvy je prioritou, lze řešit z dotací, granty. 

● Ing. Michael Hošek zdůrazňuje nutnost výběru kvalitního zhotovitele koncepce. 

● Ing. Michael Hošek má zkušenosti v této oblasti a můžeme využít jeho znalosti atd. 

● Tomáš Zděblo navrhuje rozdělení koncepce na Generel krajiny, řešící vextravilán/volnou 

krajinu a Koncepci městské zeleně, řešící městskou zeleň v intravilánu/urbanizovaném 

území a informuje o aktuálních grantových zdrojích na pořízení Studií sídelní zeleně. 

● Ing. Martin Štifter navrhuje vymezit zonaci/účely veřejné zeleně. Upozorňuje na 

degradaci původních obhospodařovaných ploch (sady, louky, pastviny) a nadměrné 

turistické zatížení částí Roztok (overturismus, Tiché údolí), převážně o víkendech. 

● Ing. Martin Štifter navrhuje stanovit koncepci lokalit Tiché údolí, úsek podél Vltavy, 

lokalitu Řivnáč, určit jak bude naloženo s pozemky, vymezit prostory k čemu mají sloužit, 

doporučuje využít znalosti z historie jak se o pozemky a zeleň staralo dříve, vše nechat 

posoudit odborníky, aby se prostředí upravilo s ohledem na vývoj provozu a zatížení 

oblasti Roztok. 

● Tomáš Zděblo klade důraz na plánování časové osy aktivit skupiny, kdy se budeme 

jakým lokalitám věnovat. 

● Ing. Martin Štifter upozorňuje na blízkost okolních obcí a městských částí Prahy, je 

potřeba navázat vztahy a řešit společně. Může z toho plynout možnost získání 

regionálního grantu.  



● Tomáš Zděblo informuje, že s některými z okolních obcí společný postup při plánování 

krajiny diskutoval a tyto jsou takovému postupu otevřené a považují ho za smysluplný a 

žádoucí. 

● Ing. Michael Hošek doporučuje vypracovat plán adaptace na klimatickou změnu, je pak 

větší šance na získání grantu a dotací. Vyřešit financování plánu adaptace. 

● Ing. Martin Štifter navrhuje zabývat se na příštích jednáních komise ŽP do hloubky vždy 

jedním vybraným tématem, popř. pozvat na jednání odborníky k dané oblasti. 

● Komise se shodla na tomto postupu: pro 1. Pololetí 2023 s tím, že v 1. Polovině prosince 

2022 vyberou její členové témata i jejich pořadí, v kterém se jim budeme věnovat. 

Navrženy byly Generel krajiny, Koncepce městské zeleně, nakládání s odpady, 

nakládání s dešťovou vodou/Generel odvodnění a analýz stavu a využití sportovišť a 

dětských hřišť 

 

 

 

 

Představení rozpočtu odboru ŽP pro rok 2023 (Ing. Pavel Flener) 

 

Oprava a údržba dětských hřišť (Zaorálkova, nové pískoviště Svojsíkovy sady a Smetánka, 

nový kolotoč na Obránců Míru) 

Údržba lokalit Holý vrch, Školní náměstí. 

Spolupráce se společností Baobab - sekají trávníky lokalita Solníky. 

Osázení truhlíků na náměstí 

Nákup potřebného materiálu. 

Částka na svoz a sběr komunálního odpadu je navýšena. 

Konzultační a poradenské služby. 

Zakoupení popelnic na tříděný odpad k bytovým domům. 

Svoz nebezpečného odpadu 

 

● Marcela Šášinková navrhuje dát na web informace na probíhající práce při zásahu do 

zeleně - kácení stromů, sekání trávníků. 

 

 

Informace o záměrech podléhajících EIA, které se dotknou města Roztoky: Rozšíření lomu 

Klecany, výstavba ČOV Statenice a ČOV Lichoceves s vyústěním (až 6000 EO) do Únětického 

potoka 

 

● Zuzana Šrůmová představuje problematiku rozšíření lomu Klecany, požaduje se 

dokumentace jak tato změna ovlivní životní prostředí. Sbírají se připomínky pro 

ministerstvo ŽP. 

● Zuzana Šrůmová informuje, o záměru napojení ČOV Statenice a ČOVLichoceves na 

Únětický potok. 

● Z diskuze skupiny vyplývá, že je potřeba zajistit, včasné informování města Roztoky do 

správních řízení dotýkajících se města v oblasti ŽP. 



● Zuzana Šrůmová požádá ORP Černošice o začlenění Roztok do seznamu příjemců 

těchto informací. 

 

Informace o participativním řešení revitalizace veřejného prostranství Železná na Dubečnici 

(Zuzana Šrůmová) 

 

● Zuzana Šrůmová informuje, že město zatím nepřebralo oblast, z důvodu chybně 

provedených prací ze stran developera. Bude se vyvíjet tlak na developera, aby napravil 

chyby.  

● Po převzetí bude zahájena revitalizace území. Na procesu tvorby architektonického 

návrhu budou participovat občané z lokality. V součané chvíli město zjišťuje potřeby 

obyvatel lokality. Proběhla první schůzka s občany, po  vyhodnocení jejích výstupů bude 

spuštěn on-line dotazník. Následně budou  vytvořeny ideové návrhy možných řešení 

(naplnění a vybalancování různých potřeb), které budou opět diskutovány s občany na 

veřejném projednání. Po sběru a vyhodnocení jejich reakcí a připomínek bude zadáno 

vyběrové řízení na zhotovení architektonického návrhu řešení prostoru a následně 

zhotovení prjketu. 

● S ohledem na nutnost rychlého řešení akutních potřeb části obyvatel (hřiště pro malé 

děti) a zároveň nutnost řádného koncepčního zpracování je plánovaná etapizace celého 

procesu s tím, že aktuální potřeby se budou řešit způsobem, který nebude komplikovat, 

nebo znemožnovat déle trvající trvalé řešení prostoru (střízlivý odhad celkového řešení 3 

- 5 let). 

● Při financování se počítá s dotčními zdroji. 

 

 

Informace o probíhajícím připomínkování územně plánovacích podkladů ORP Černošice, 

konkrétně prvků ÚSES (Územní systém ekologické stability) 

 

K vidění je na webové stránce Černošic. 

Jarmila Rysplerová dodatečně přikládá odkaz na webovou stránku 

https://www.mestocernosice.cz/samosprava/projekty-a-dotace/projekty-v-realizaci-1/uzemni-

system-ekologicke-stability-orp-

cernosice/?ftresult_menu=Územn%C3%AD+systém+ekologické+stability 

 

Informace k nakládání s komunálním odpadem, stav, výhledy, financování (Ing. Pavel Flener) 

 

Ve skupin proběhla diskuze na téma vhodné velikost a umístění nádob na tříděný odpad. 

 

● Marcela Šášinková se ptá, zda je vyhodnocena finanční úspora, která plyne z třídění 

odpadu. 

● Marcela Šášinková navrhuje více odpadkových košů v ulicích. 

● Ing. Martin Štifter upozorňuje na potřebu větších nádob na tříděný odpad a důležitosti 

třídit odpad pro šetření financí.  

 



Stanovisko VRV ke stanovení cen vodného a stočného (navrhovatel Martin Štifter) 

Martin Štifter bylo provedeno posouzení ceny vodného a stočného. 

 

Ceny vodného a stočného budou navýšeny, hlavním důvodem je, že dodavatel pitné vody zvýšil 

cenu. Očekává se také další zvýšení cen. 

 

● Ing. Martin Štifter informuje, že provozovatel se nicméně stará o to, aby vodovodní řad 

byl v pořádku. Navýšení cen je v souladu s koncesní smlouvou. Poměr navýšení a 

údržba byla posouzena jako v pořádku. 

 

Diskuze k revitalizaci Svojsíkových sadů v Tichém údolí a nábřeží Vltavy (navrhovatelka 

Marcela Šášínková) 

 

● Marcela Šášinková informuje, že zahrada není plné využívána, projekt je vypracovaný, 

ale nikdy se nevyužil, vyvolalo by se jednání s občany jak s lokalitou naložit. Dále 

upozorňuje na nutnost koncepčního uchopení realizace. 

● Dřeviny v sadech podléhají dendrologické kontrole v rámci městského “generelu dřevin” 

stromypodkontrolou.cz 

● Tomáš Zděblo navrhuje zvážit úpravy, aby nedocházelo k nárůstu víkendových turistů a 

nebyla revitalizace spíš ku škodě.  

● Problematiku zařadit do konceptu obnovy zeleně. 

● Ing. Hošek upozorňuje na zákonnou povinnost odstranění dřevin, vedených ve 

stromechpodkontrolou.cz jako rizikových 

 

Návrh zrušení výjimky z omezení hlučných činností pro 31.12 resp. návrh regulace použití 

zábavní pyrotechniky (navrhovatelka Jarmila Rysplerová) 

 

Z debyty vyplývá vědomí negativních dopadů hromadného používání zábavní pyrotechniky v 

období vánočních svátků i Silvestra, zárpoveň ale nereálnost vymáhání zákazu jejich používání 

ze strany samosprávy. 

 

● Ing. Michael Hošek navrhuje osvětu v Odrazu, upozorňuje na kvalitu vzduchu, která je 

po použití pyrotechniky velmi zhoršená, jako na možný argument podložený tvrdými 

daty.  

● Jarmila Rysplerová dodatečně přikládá do zápisu odkaz na tiskovou zprávu ČHMU, 

která obsahuje informace o kvalitě ovzduší po použití zábavní pyrotechniky. 

https://www.chmi.cz/files/portal/docs/tiskove_zpravy/2020/Kvalita_ovzdusi_behem_silve

strovskych_oslav.pdf 

● Tomáš Zděblo úpozoňuje na blízkou uzávěrku Odrazu s tím, že článek k tématu se 

pravděpodobně nepodaří napsat. 

 

Informace o podezření na aplikaci Stutoxu na polích k Stříbrníku neznámou osobou 

(navrhovatelka Jarmila Rysplerová) 

 



● Proběhla diskuze členů.  

● RNDr. Radim Špaček a Ing. Pavel Flener navrhují v případě opakovaného podezření 

volat policii, inspekci životního prostředí a hygienickou stanici, která provede odborný 

odběr vzorku. Neodebírat vzorek sami, nebude brán jako platný. Dokazování je i tak 

obtížné. Cílem by mělo být, dát najevo oficiálním postupem, že o skutečnosti víme a 

pokusit se tak eliminovat další aktivity pokládání jedu. 

● Diskuze skupiny se dotkla také skutečnosti chybného postupu při aplikaci desikantů a 

uorávání mezí v majetku města. 

● Komise byla informována o plánovaná blížící se schůzce s Agrivepem, na které by se 

vše výše popsané mělo projednávat. 

 

Diskuze k náplni a způsobu práce komise ŽP (role v rozhodovacích procesech města, vztah k 

dalším orgánům samosprávy, pasivní reakce na ad hoc výzvy RM versus proaktivita v 

záležitostech ŽP atd.) 

 

● Ing. Martin Štifter navrhuje předem naplánovat témata schůze a skládat jednotlivá 

sezení na konkrétní tématická řešení, přizvat odborníky, seznámit se předem s 

problematikou. 

 

Praktické kroky pro efektivní řešení: 

Nastudovat témata před schůzí 

Zjistit předem potřebné informace, které jinak vyplynou až na schůzi a zbytečně se tak odloží 

řešení 

Přizvat odborníky 

Připravit časový plán aktivit 

 

Schůze budou konat zatím v intervalu 1x za měsíc, s ohledem na pracovní kalendář pana Ing. 

Pavla Flenera pokud možno, pondělky nebo středy. 

 

Otázky v oblasti vody přizvat pana Ing. Jana Berana 

 

Celkově ze schůze vyplývá nutnost navázání dobrých vztahů na okolní obce. Přínosem bude 

včasná informovanost aktivit okolních obcí, které mají vliv na město Roztoky. Příkladem je 

nápad vybudování lávky z Klecan, rozšíření lomu Klecany, výstavba ČOV Statenice a ČOV 

Lichoceves. 

 

Informace s ohledem na téma schůze 

Jarmila Rysplerová přidává odkaz na informaci v Česku začne vysílat televizní stanice o 

vodárenství 

https://www.lupa.cz/aktuality/v-cesku-zacne-vysilat-televizni-stanice-o-

vodarenstvi/?utm_source=newsletter-html-d&utm_medium=text&utm_campaign=2022-11-25 

 

Zapsala: Jarmila Rysplerova                                       Ověřil: Tomáš Zděblo 

 



 


